



# Maradona, the golden kid

1 x 52' & 1 x 90'

# arte

# Maradona, the golden kid

## Maradona, un gamin en or



**Author(s)**Auteur : Paul SAADOUN

**Director(s)**Réalisateur(s) : Jean-Christophe ROSE

**Coproducer(s)**Coproducteur(s) : ARTE France/  
13 PRODUCTION

**Format:** 1 x 52' & 1 x 90', 2005

**Version(s):** French - German - English

Français - Allemand - Anglais

**Territory(ies)**Territoire(s) : Worldwide except United  
Kingdom and French-speaking Belgium &  
Switzerland/ Monde hors Royaume-Uni, Belgique  
et Suisse francophones

**Right(s)**Droit(s) : TV, Non-theatrical, VOD,  
DVD, Internet/ TV, Institutions, VOD, DVD, Internet

## ARTE France

8, rue Marceau

92130 Issy-Les-Moulineaux - France

### contacts/

**Emmanuelle Erbsman**

T/ +33 1 55 00 70 82 - F/ +33 1 55 00 73 96  
e-erbsman@artefrance.fr

**Anne Charbonnel**

T/ +33 1 55 00 70 74 - F/ +33 1 55 00 73 96  
a-charbonnel@artefrance.fr

Born on October 30, 1960 in the poor slums in the outskirts of Buenos Aires, Diego Maradona grew up with soccer, a sport which proved to be tailor made for him.

Maradona is a star. His life has been interspersed with childhood poverty, the bright lights of stadiums and podiums, dubious involvements with the sports mafia, drugs and politics, a tumultuous love life, subsequent attempts to merchandise Maradona, and plenty of money.

Nicknamed "El pibe de oro" (the golden boy), he started in Argentinos Juniors, then joined Boca Juniors and led the Argentina youth team to win the world cup in 1979. Then the young prodigy joined Barcelona and played in Spain for two seasons. In 1984 he joined Napoli and became an idol. In the mean time, he was the hero of Argentina's triumph in Mexico 1986 World Cup since he led the team to the final victory. Specialists say that it is during this world cup that he went on to score one of the most beautiful goals in the history of football when he dribbled 6 players and the goalkeeper scoring an amazing goal against England... just a few minutes after he had scored with his hand.

After failing a dope test in 1991 he was banned from the football fields. On October 30, 1997, on his 37th birthday, he retired from football.

On December 11, 2000, Maradona was elected "FIFA best football player of the century".

**This documentary recalls the career of one of football's most talented players whose life has caused and still causes a lot of ink to flow.**

**Né le 30 octobre 1960 dans un bidonville de la banlieue de Buenos Aires, Diego Maradona a grandi le football collé à la peau.**

Maradona est une star et sa vie mêle la pauvreté de son enfance, la lumière des stades et des podiums, les rencontres louches avec les mafias du sport, de la drogue et de la politique, une vie sentimentale tumultueuse, les tentatives de récupération de tous bords et l'argent, à profusion.

Surnommé **El Pibe de Oro (Le gamin en or)**, il commence sa carrière en Argentine et gagne avec l'Equipe Nationale Junior - dont il est le capitaine - le titre de Champion du Monde en 1979. Puis le jeune prodige joue en Espagne pendant deux saisons, avant de rejoindre Naples en 1984 où il devient une idole. Dans le même temps, il permet à l'Argentine de gagner la Coupe du Monde de 1986 au Mexique. Les spécialistes disent que c'est au cours de cette coupe du monde qu'il a marqué le plus beau but de l'histoire du football : lorsqu'il a dribblé 6 joueurs et le gardien, marquant un but incroyable contre l'Angleterre... quelques minutes seulement après en avoir marqué un de la main.

Lors d'un contrôle antidopage en 1991, il est déclaré positif et suspendu des terrains de football. Le 30 octobre 1997, le jour de ses 37 ans, il arrête le football.

Le 11 décembre 2000, la Fédération Internationale de Football le désigne meilleur joueur du siècle.

**Ce documentaire retrace la carrière de l'un des plus grands joueurs de football de tous les temps, dont la vie a fait et continue de faire couler beaucoup d'encre.**

[www.artepro.com/sales](http://www.artepro.com/sales)